
Referat medlemsmøte 28.10.23   Hotell Lampeland 

 

TD og dommerrekruttering 

Vestfold og Telemark – Har hatt høstmøte for en kort tid siden. Har godt med forbundsdommere og 

kretsdommere og 3 nye FIS dommere. Lite kretsrenn, så lite dommeroppdrag. Forbundsdommerne 

får en del oppdrag ved frafall fra andre dommere. 

Hedmark – Sliter med å rekruttere. Skal arrangere kretsdommerkurs til uka. Skal arrangere 7 

kretsrenn kommende sesong 

Buskerud – 2 FIS dommere som er ganske unge. I tillegg har de 15 krets/forbundsdommere. Alderen 

tynger. Vanskelig å rekruttere. Stiller opp ved forfall av andre dommere. 

Sogn og Fjordane – prøver å samarbeide med Hordaland. Det er ikke kretsrenn satt opp i Sogn og 

Fjordane. Hordaland har noen renn, og da samarbeides det om dommeroppdrag.  

Nord Trøndelag – får masse dømming. Arbeider med rekruttering. 4 påmeldte til nytt 

kretsdommerkurs. Trenger flere dommere. 

Akershus – sliter med rekruttering. Sendt ut melding til alle klubbene i kretsen, og fikk svar fra 1. har 1 

FIS dommer. Samarbeider med Østfold om kretsrenn. 

Oppland – Prøvd på kretsdommerkurs. Sendte ut til alle klubbene og NTG, men fikk ingen 

tilbakemelding. Sendt ut nytt infoark, og fikk 2 nye rekrutter. Samarbeider med Hedmark. Skal 

arrangere 5 kretsrenn kommende sesong 

Må vi gå så langt at vi må pålegge klubbene å ha kretsdommere? 

Vi må rekruttere yngre krefter. Alderen på dagens dommerstand begynner å bli ganske høy. 

Det er misnøye med tildelte oppdrag. Hva kan vi gjøre for at «alle» skal bli fornøyd? Hva forventer 

dommerne? Noen har ikke fått oppdrag. Dette pga geografiske avstander og økonomi med å sende 

dommerne ut av sin egen krets. 

Forslag fra Ståle Villumstad: Skal vi lage et spørreskjema som dommerne må svare på. Hvor mange 

oppdrag forventer/ønsker du? Hvordan trener du? 

De over 75 år får tilbud om å fortsette (1 år om gangen). De slipper da å søke. Det forutsettes at de 

har tatt oppdateringsprøva til skiforbundet.  

Innspill fra Gunleik Haugom: NSDL bør sende ut et skriv til alle klubbene om at dommerne bør 

behandles bedre. En kaffekanne i dommertårnet er et minimum! Kolbjørn tar det videre til Ståle 

Villumstad at han informerer arrangørklubbene om dette. 

Dommeroppsett kommende sesong 

44 renn med 220 dommeroppdrag nasjonalt 

Det er allerede nå gjort en del forandringer fra det opprinnelige oppsettet. Og det vil bli flere!! Det er 

mye jobb i forbindelse med oppsettet, og det er ikke alltid at alle dataene stemmer over hvem som 

har dømt bl.a. NM og Alvdal tidligere.  

NC Kombinert blir sendt det lokale dommerutvalget. Det ligger ikke inne i lista som er sendt ut med 

dommeroppdrag. Kombinert er som regel trege med å kunngjøre sine renn. 

 



Gjeldene regler for stildømming 

Geir Steinar Loeng 

Det er et 2-delt rammeverk for stildømming.  

Rennreglementets art: Den har ikke vært endret på 30 år.  

Retningslinjene: Bygger på rennreglementet 

Utfyller rennreglementet 

 

Svev (maks 5 poeng trekk) 

0,2 – 2 poeng. Hvordan anvender vi dem? 

Brukes gjerne på korte hopp. Blir det «dobbel straff for bakvind»? 

 

Landing (maks 5 poeng trekk) 

Gjentakende problemstillinger: 

Når begynner landingsfasen? 

Hvordan definerer vi en telemarkslanding?  

Hva er maksimalt trekk for telemarkslanding? Fasiten til FIS sier 1,5 poeng. Dette mener Steinar er 

feil. Lovmessig kan du gå utover disse 1,5 poengene. Du kan faktisk gå helt opp til 3 poeng. 

Trekker vi likt for «samme landing» ved et kort og langt hopp? Nei! Du trekker ikke 0 poeng med 

perfekt nedslag på kules. Du gir «dobbel straff» igjen. 

Berøring av ski/underlag i landingsfasen… hvordan plasserer vi trekkene? 

Hører til utkjøringsfasen 

 

Utkjøring (maks 7 poeng trekk) 

Det skal trekkes 3 poeng hvis hopperen berører underlaget/skien med èn hånd i enten landing eller 

utkjøring 

Det skal trekkes 4-5 poeng hvis hopperen berører underlaget/skien med to hender i enten landing 

eller utkjøring 

Når begynner utkjøringsfasen? 

Berøringstrekkene – hvor ligger forskjellene? 

Å trekke dobbelt for samme feil -gjør vi det?  

Hva er definisjonen på «et fall»? 3 eller flere dommere trekker 4 eller 5 poeng i utkjøring 

Utkjøringsfasen… en salderingspost? 

Bedømmelse av kvinnehopp: 

Høyere hastighet => Annerledes svevkurve => ulik dømming 

Trekkes det kjønnsmessig ulikt i de ulike fasene? 

 

TD og dommerkurs 

NSDL sender ut en forespørsel til alle laugene om hva so er behovet. 

Kursene kan bli gjennomført på Teams, eller fysisk hvis det er flere fra samme området som ønsker 

kurs.  

Det samme gjelder TD-kurs. 

Det er dommeransvarlig i kretsen som melder opp til forbundsdommerkurs.  

Tips for å få erfaring: Ønsk kretsdommerne velkommen i NC renn hvis de spør om de kan være med å 

dømme fra «sidelinja» i dommertårnet. Dette må bli å regne som erfaring. 

  



Oppdateringsprøver for dommere gjennomføres før sommeren 2024 (da blir det 3. hvert år). Prøven 

gjøres digitalt, og prøven skal fornyes før dette gjennomføres. 

 

Tanker om fremtiden for Norges Skidommerlaug 

Synspunkter fra medlemmene: 

• Lurt å legge det til Lampeland sammen med opplegget til Nils Livland. 

• Legg møtene til mer sentrale steder hvor det går fly eller tog 

• Det er viktig at vi opprettholder NSDL. Kretsene samles og utvikler erfaring. Sitte sammen å 

dømme hopp er viktig.  

• Er det mulig å legge Landsmøtet til anen hvert år? Landsmøtet ser ikke at dette kan være en 

løsning. Landsmøtet tok i år 45 minutter, så det er ikke det som «feller» oss. 

• Skal vi ha et sentralt ledd som erstatter NSDL på samme måte som det er i mange kretser i 

dag? Mange har de samme personer på 2 plasser.  

I Oppland er det 3 stykker i dommerutvalget. Det er de samme 3 personene som sitter i styret 

i kretsen. Dommerutvalget ble lagt ned og pengene ble overført til skikretsen. Pengene som 

ble overført er øremerket dommerlauget og pengene blir brukt til rekruttering og sponsing av 

hoppski til klubbene.  

• Kolbjørn lager en skisse på opplegget i Oppland, og sender ut til alle kretsene slik at de kan se 

på det og diskutere hva de tenker rundt dette. 

• Skikretsen må mere på banen.  

• Resultatet i enden vil være mere samarbeid mellom dommerlaugene og skiforbundet.  

• Vi vil fortsatt ha møter som vi har i dag. 

• Hva er fordelene med å opprette et slikt utvalg? Er det til fordel for dagens styre eller for 

dommerne, eller for begge 

 

Eventuelt 

Kolbjørn oppsummerte møtet som et meget vellykket møte.  

Landsmøtet takket styret for fint møte. 

 

Skien, 29.10.23 

Kjersti Rønjom 

Sekretær 


